



北京市海勤律师事务所
BEIJING HIGHKING LAW FIRM

Add:北京市朝阳区朝阳公园南路10号院骏豪中央公园广场A1座15层
Head Office:15/F, Building A1, No.10 yard, Chaoyang Park south road, Chaoyang District, Beijing(100026)
Tel:010-81963666 / Fax:010-67251388 / Web:www.highkinglawfirm.com.cn



姓名: 马原

职务: 高级合伙人

邮箱: mayuan@highking.com.cn

电话: 010-81963666

传真: 010-67251388

Name: Yuan Ma

Position: Senior Partner

Mailbox: mayuan@highking.com.cn

Phone: 010-81963666

Fax: 010-67251388

教育背景

天津大学工学硕士。

专业经历

马律师拥有十七年知识产权领域从业经验，曾多次入选国际国内权威榜单，2022-2024年度连续被《商法》评为“*The A-List法律精英*”；入选2023年度LEGALBAND知识产权律师15强，2023年入选IPR Daily“*中国50位50岁以下知识产权精英律师*”，2025-2026年《钱伯斯大中华区法律指南》知识产权“*诉讼*”重点推荐律师。

执业领域及专长

马原律师的执业领域专注于知识产权行政诉讼、民事侵权诉讼、不正当竞争等，擅长处理技术性较强的复杂疑难类知识产权诉讼案件。

马原律师拥有通信专业技术背景，曾在国家知识产权局专利复审委员会通信处工作近十年，在职期间审理了多起行业内具较大影响力案件，具有非常丰富的通信领域复审、无效以及行政诉讼经验，处理过数百件复审无效及行政诉讼案件。在加入海勤律师事务所之前，马原律师曾就职于国内知名律师事务所，律师执业期间处理了数百件复杂疑难案件，积累了丰富的知识产权诉讼经验，特别是针对标准必要专利案件具有非常丰富的执业经验。马原律师代理过的客户包括多家世界500强企业以及国内知名公司。

工作语言

中文 英文

Education

Master of Engineering, Tianjin University.

Professional Experience

With seventeen years of experience in the intellectual property field, Attorney Ma has been repeatedly recognized in both international and domestic authoritative rankings. He was consecutively named to "*The A-List Legal Elite*" by China Business Law Journal from 2022 to 2024, listed among the "*Top 15 Intellectual Property Lawyers*" by LEGALBAND in 2023, selected as one of the "*China's Top 50 IP Elite Lawyers Under 50*" by IPR Daily in 2023, and recommended as a key lawyer for Intellectual Property "*Litigation*" in the Chambers Greater China Region Guide for 2025-2026.

Practice Areas

Attorney Ma Yuan specializes in intellectual property administrative litigation, civil infringement litigation, and unfair competition. She excels in handling complex and technically challenging intellectual property litigation cases.

Armed with a technical background in communications, Attorney Ma worked for nearly a decade in the Communications Division of the Patent Reexamination Board of the State Intellectual Property Administration. During her tenure, she presided over numerous influential cases in the industry, gaining extensive experience in reexamination, invalidation, and administrative litigation in the communications field. She has handled hundreds of reexamination and invalidation cases, as well as administrative litigation cases. Prior to joining Haiqin Law Firm, Attorney Ma worked at a renowned domestic law firm, where she handled hundreds of complex and challenging cases, amassing substantial litigation experience in intellectual property, particularly in cases involving standard-essential patents. Attorney Ma has represented numerous Fortune 500 companies and domestically renowned enterprises.

Language Skills

Mandarin and English